
Varför Blåljuskollen Falu kommun

• Startade hösten 2018 efter tips från Geodatasamordnaren

• Vi var då i processen för

övergång till Tjänstebaserad BAL

• Vi jobbade mycket med interna processer

• Samhällsnyttig information



Blåljuskollen Falu kommun

• Startade med information till avdelningschefer på TrafikoMark, 

Exploatering och Hållbarhet och Planering.

• Sedan tittade vi på checklistan

• …och gjorde kommentarer hur det fungerade då

• Ingen anmälan till Blåljuskollen ännu.



Blåljuskollen Falu kommun

• Vi upptäckte ganska tidigt i processen att det skulle förändras en 

hel del i samband med övergången till Tjänstebaserad BAL

• …och beslöt oss för att slutföra detta projekt först. (Färdiga under 

april 2019)



Blåljuskollen Falu kommun

• Hösten 2019 tog via nya tag utifrån checklistan och att processen 

för adresser och byggnader hade förändrats.

• Anmälan till Lantmäteriet december 2019

• ..och fick svar från såväl Lantmäteriet som Trafikverket



Blåljuskollen Falu kommun  (BAL)

• Några saker vi måste rätta till:

• Byggnadsnamn  (Fortfarande oklart vilka byggnader som ska ha 

namn, inga tydliga regler, utan det är upp till varje kommun att 

avgöra vad som namnsätts

• Populärnamn (Vilka platser ska ha namn. Rutin finns på att 

namnsätta parker, torg, rondeller, broar, lek-/badplatser och 

parkeringar. Lek- och badplatser har riktiga adresser. I övrigt sätts 

namn på platser/byggnader utifrån fastighetsägares eller 

medborgares förslag på det).



Blåljuskollen Falu kommun

• Gatunamn inom byadressområden:



Blåljuskollen Falu kommun  (NVDB)

• Några saker vi måste rätta till:



Farthinder



Blåljuskollen Falu kommun

• Även om det såg ut att vara mycket jobb så fanns det hjälp med i 

svaret från Lantmäteriet och Trafikverket. En del shapefiler, 

excellista med bilder mm.

• Även om vi skrivit rutiner för en del moment, så återstår det 

sådana speciellt i processer mot andra avdelningar på vår 

förvaltning, främst där vi inte är med i projekten (t ex åtgärder som 

skapas/förändras på gatunätet).

• Vi tycker att vi fått bättre kvalitet på våra data.

• Vi har fått nya idéer på att fånga byggnader och det har medfört att 

vi vill utveckla vår byggnadsprocess (schabloner, planerade 

byggnader…). Detta påverkar både vår baskarteajourhållning och 

också ett närmare samarbete med bygglovavdelningen och ett 

nyttjande av deras ärendesystem.



2020-05-20

Hur fånga nya byggnader?



2020-05-20

Schabloner



2020-05-20

Planerade byggnader



Blåljuskollen Falu kommun

…och nu har vi kommit i mål ☺

27 april kom följande mail.

Hej

Vi meddelar härmed att ni, Falu kommun, är godkända enligt Blåljuskollen. 

Vi skickar detta intyg till er som visar att vi anser att ni har genomfört 

Blåljuskollen. Ni har i dagsläget inga adressbrister och visar med svaren i 

checklistan att ni har skapat tydliga rutiner i arbetet. Bra jobbat!

Med vänliga hälsningar.

Trafikverket och Lantmäteriet



Blåljuskollen Falu kommun

Att vi nu blivit godkända enligt Blåljuskollen innebär inte att vi är 
på något vis färdiga. 

Det medför nu också ett ansvar att jobba med processerna för 
att ha fortsatt hög kvalitet på arbetet, framför allt att hitta nya 
och förbättrade metoder för att få reda på när något förändrats 
men också hitta smarta och tidsbesparande rutiner för att 
ajourhålla data.

Tack för oss!

ulf.henriksson@falun.se
annette.eriksson@falun.se
malin.widelund@falun.se


